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Značka DS registruje nebývalý zájem zákazní-
ků, a proto se rozhodla rozšířit svoji dostup-
nost kromě severní Moravy i na jižní Moravu,
kde právě otevřela nové zastoupení. Ve spo-
lupráci s partnerskou společností CARLING
AUTO v Brně uvedla do provozu autorizova-
ný DS SERVIS a další místo, kde lze vyzkou-
šet i objednat nejnovější modely DS. Toto za-
stoupení značky zpříjemní a usnadní přístup
zákazníků z tohoto regionu k modelům
a službám DS. Společnost CARLING AUTO je
zkušeným prodejcem a servisem automobilů
značky Citroën a zároveň má významné akti-
vity v oblasti obchodu a servisování pneuma-
tik. V prodeji nových vozů DS pracuje pod
vedením DS STORE Praha.

„Společnost CARLING AUTO má historii, která
sahá až do roku 1992, kdy začínala pod názvem
CARLING s malým showroomem a dvěma vozy
v centru Brna. Dnes patří mezi největší a nej-
úspěšnější prodejce nových i ojetých vozidel
v ČR, a sídlí v moderních prostorech v Brně na
Hviezdoslavově ulici v místě, které skýtá dostatek

možností i pro případný další rozvoj firmy. Jsem
rád, že nyní můžeme poskytnout našim stávají-
cím i novým zákazníkům také automobily znač-
ky DS, která navíc působí v pro nás novém pré-
miovém segmentu a ke které máme jako distri-
butor francouzských vozů samozřejmě velmi
blízko. Těšíme se na tuto vítanou obchodní příle-
žitost, která je pro nás přímo srdeční záležitostí,“
řekl Milan Oplatek, majitel společnosti.

V Brně si tak zákazníci mohou nechat nejen
opravit svůj vůz DS, objednat náhradní díly či
příslušenství, ale mohou si kdykoliv vyzkoušet
a zakoupit všechny nové modely DS 7 CROSS-
BACK, DS 3 CROSSBACK i nejnovější plug in
hybridní či elektrické verze E-TENSE.

Samozřejmostí jsou všechny prémiové služ-
by DS Only You: DS Assistance, aplikace My
DS, DS club Privilege nebo DS Valet. Tj. služba
pick up servisu v případě potřeby údržby nebo
opravy vozu DS, kdy si pro vozidlo odborníci
servisu dojedou, nabídnou náhradní vůz
a opravené vozidlo zase přistaví na místo určené
klientem. Tuto službu DS Valet je možné využít
také pro doručení nového vozu DS na adresu
dle přání zákazníka. (tz)
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Z vlastní zkušenosti mohu potvrdit, že se
velmi dobře pracuje s místopředsedou vlády,
ministrem průmyslu a obchodu Karlem Havlíč-
kem a celým jeho kolektivem, s rezortem práce
a sociálních věcí i životního prostředí. MPO vy-
tvořilo krizový tým, v němž jsou zastoupeny
podnikatelské svazy a bez ohledu na pracovní
dny řeší připomínky a podněty ze strany podni-
ků a celé podnikatelské sféry. Samozřejmě ko-
nečné rozhodnutí je na ministrovi a vládě a vše
musí posoudit epidemiologové, kteří mají zá-
sadní slovo, neboť zdraví a životy občanů musí
být na prvním místě.

Taktéž při návrhu programů Antivirus jsme
se účastnili na pozvání ministryně Michaely
Maláčové všech přípravných jednání vytvářejí-
cích se programů. Pravidelně jsme se setkávali,
navrhovali a řešili věci tak, aby se situace co nej-
lépe zvládla, a to se netýkalo jen Antiviru, ale
i přípravy kurzarbeitu a činnosti úřadů práce.

Po krátkém vydechnutí během letních prázd-
nin nastal podzim a s ním dorazila druhá vlna
pandemie...

Řekl bych, že v mnohém nastala ještě složitější
situace než na jaře, přelila se do letošního roku
a stále trvá. Jak stoupal počet pozitivně testova-
ných a nemocných osob, tak přibývaly kompli-
kace i ve výrobní a odběratelsko-dodavatelské
sféře. Budu se opakovat, ale opět se projevila vy-
soká úroveň práce
a obětavost manage-
mentu firem ve snaze
udržet výrobu i za-
městnanost – zabez-
pečit lidem práci.
Tam, kde provoz po-
kračuje v plném roz-
sahu a bez přerušení,
zpravidla chybí pra-
covníci a přistupuje se k mimořádným směnám
a přesčasům, vláda pomáhá při realizaci kom-
penzačních opatření. 

Nelíbí se nám však, že v těchto těžkých do-
bách netáhnou všichni za jeden provaz. Postoj
některých skupin k vládním opatřením je odmí-
tavý, nebo je alespoň relativizující, snižují jejich
účinnost. Mnozí nechtějí dodržovat hygienická
opatření, staví se na odpor a často nacházejí me-
zi politiky ještě podporu. Určitá disciplína je ab-
solutně nutná. Vidíme, co se dělo na ulicích,
v obchodních centrech, na horách. Zřejmě i pro-

to přibylo tolik nakažených lidí. Opozice by však
měla s vládou více spolupracovat. Na prvním
místě by mělo být řešení současné krize, a teprve
potom ať si každý hájí zájmy jednotlivých poli-
tických a společenských uskupení. 

Čekají nás však na podzim parlamentní vol-
by, začne předvolební kampaň a obávám se, že
situace se spíše ještě zhorší. Je to však v nepro-
spěch českého hospodářství, lidí, celé společ-
nosti. Ať už volby dopadnou jakkoli, vítěz prob-
lémy převezme a bude je muset řešit. My také
vládu jen nechválíme, ale snažíme se dobré věci
podporovat a dotahovat dohodnuté věci k reali-
zaci, napravovat případné chyby. Dopady krize
a ztráty jsou obrovské a my všichni se musíme
snažit je co nejvíc omezit, neboť následky bude
muset řešit i další generace.

Co říkáte státnímu rozpočtu, jak schodku ro-
ku 2020, tak příjmům a výdajům pro letošek?

Myslím si, že se musí nejprve loňský výsledek
hospodaření analyzovat. Nejde jen o samotnou
sumu téměř 370 miliard korun, ale zabývat se
bude třeba rozborem jednotlivých výdajů, proč
a jak vznikly, a podobně. Pokud jde o rozpočet
roku 2021, už na tripartitě jsme kritizovali, že
vychází ze situace, jak vypadala na počátku zá-
ří. Vůbec nezahrnuje dopady prosincového
vládního balíčku a dalších vlivů pandemie
a dalších opatření. Bude se muset tak jako tak
přehodnotit. A jsou i další věci, například zále-
žitosti okolo superhrubé mzdy, daňových
změn. Pro podnikatelskou sféru to vytváří ob-

rovský problém. Za-
městnavatelé jsou ze
dne na den postaveni
před hotovou věc.
Přitom musí dlouho
předem plánovat,
uzavírat dodavatel-
s ko - o d b ě r at e l s ké
vztahy až s půlroč-
ním předstihem, vy-

tvářet si zásoby, mají nějak nastaveny podniko-
vé systémy a další parametry, které na výrobu
navazují. Při náhlé změně vzniká nesmírný
chaos, další náklady, vícepráce, zbytečné ztrá-
ty, s nimiž se však firmy musí nějak srovnat,
nemohou jinak. A do toho se promítá stále se
zhoršující epidemiologická situace, karantény,
zavřené školy a další komplikace. Nastává řetě-
zová reakce, která dopadá na každého. A to ješ-
tě nemluvím o tom, co znamená útlum turis-
tického ruchu, ztráta příjmů z pobytu miliónů
zahraničních návštěvníků, o dopadech do na-

vazujících služeb. Mnoha podnikům a pracov-
níkům v turistickém sektoru nezbude než hle-
dat jinou činnost a uplatnění. 

Jednáme s MPSV o tom, že programy re-
kvalifikace se musí zcela přepracovat, protože
jinak se vytvoří armáda dlouhodobě nezaměst-
naných. Chceme, aby
nejen úřady práce,
ale i odbory, zaměst-
navatelé, ale i celý sy-
stém zaměstnávání
v regionech reagoval
na změněné podmín-
ky, na konkrétní pro-
fesní požadavky. Re-
kvalifikace musí také
probíhat operativně
a rychle, někdy jen ve
zjednodušené podobě. Lidé by se měli rekvalifi-
kovat přímo v podnicích, tam, kde je potřebují
a s využitím progresivních technologií a za sou-
činnosti odborných, a zejména středních škol.
Tohle dát dohromady, aby to fungovalo, není
snadné, ale je to nezbytně nutné pro nastartová-
ní ekonomiky a strukturálních změn.

Firmy všech velikostí a zaměření budou mít
k dispozici i nové prostředky z Evropské unie.
Dostanou se k nim rychle a bez byrokratic-
kých překážek?

I v této oblasti se věci komplikují, protože úřed-
níci ministerstev musí zvládnout obrovskou ad-
ministrativu související s pandemií. Pro tuto
pracovní zátěž se obtížněji dostávají k vyřizová-
ní agendy evropských fondů, která je ale ne-
smírně důležitá pro budoucí rozvoj a prosperitu
českých firem. Jde o parametry nového progra-
mového období, jejichž vznik se připravoval
v uplynulých letech. Jenže nové okolnosti a po-
třeby vyžadují provedení rychlých změn
a úprav. Nemůžeme teď ztrácet drahocenný čas
na školeních a seminářích, je potřeba získané
prostředky vrhnout na reálnou a konkrétní
podporu ekonomiky. Proto jednáme s Minister-
stvem pro místní rozvoj, aby ve spolupráci s dal-
šími rezorty umožnilo využít tyto peníze k pod-
poře konkurenceschopnosti, k nastartování
a posílení ekonomiky.

Čerpat se bude z několika evropských fon-
dů, a to vyžaduje koordinovaný přístup.
V současnosti se projednává Národní plán ob-
novy v hodnotě 182 miliard korun. Moderni-
zační fond disponuje 150 miliardami, Fond
pro spravedlivou transformaci má 40 miliard,
REACT-EU 27 miliard, Operační program

Technologie a aplikace pro konkurenceschop-
nost rozdělí skoro 80 miliard. Připraveno to
musí být nejpozději do pololetí tohoto roku
v podobě, kterou bude moci Evropská unie
schválit. Zatím nám připadá, že každý rezort si
hraje „na vlastním písečku“, místo aby zainte-

resované strany po-
stupovaly koordino-
vaně a věci prováza-
ly. Nemůže v tom zů-
stat jen MPO, MMR,
MŽP, MPSV, připojit
se musí i MŠMT
a další. Vždyť právě
vzdělávací systém
musí vychovávat po-
třebné profese podle
požadavků praxe,

a zejména dohnat resty v přípravě odborníků
technického zaměření. Jinak ekonomiku po
koronaviru nenastartujeme. Tohle pokládám
za klíčové, abychom se z krize dostali, jak nej-
lépe můžeme. 

Jste optimista? Zvládneme to?

Musíme, není jiné cesty, snažíme se těmto změ-
nám a všemu, co z toho plyne, být nápomocni.
To se týká všech podnikatelských a zaměstnava-
telských svazů, SP ČR, AMSP, ČR SOCR ČR,
HK ČR a mnoha dalších. Pokud jde o samotné
firmy, tak i přes obrovské úsilí vedení či majitelů
se některé neudrží a dojde i k potřebné restruk-
turalizaci se všemi důsledky, na které musí být
nejen podnikatelé a zaměstnavatelé, ale i pra-
covníci připraveni. Ale rád bych zdůraznil, že že
státní administrativa k tomu musí vytvářet zá-
sadní podporu a podmínky. Počet pracovníků
má na toto dostatek.

Věřím na zodpovědnost a odbornou erudo-
vanost našich lidí ve vedení společností a firem,
v jejich vysoké pracovní nasazení a přizpůsobi-
vost k situaci zejména jimi nezaviněné. 

Státní správa jako celek musí pracovat sy-
stematicky, nezhoršovat podnikatelské prostře-
dí, vytvářet stále lepší podmínky k podnikání,
snížit administrativní zátěž. To platí obecně,
dnes dvojnásob. Je nezodpovědné schválit na-
příklad daňový balíček několik dní před kon-
cem roku s účinností od 1. ledna 2021. A podni-
katelé a zaměstnavatelé zblázněte se... Kde je
příslib vládního prohlášení o půlročním před-
stihu účinnosti zákonů? Ještě že Češi jsou a byli
mistry v improvizaci! Věřím pevně, že obstojí
i tentokrát.

připravil Pavel Kačer

Ekonomiku znovu nastartujeme, 
jen když všichni potáhneme za jeden provaz

’’
V nejvíce postižených sektorech se musí
udělat další opatření. Mám na mysli
zejména rekvalifikaci pracovníků, 
což se váže na celosvětovou pandemii,
protože nemůžeme počítat s tím, 
že se udrží původní zaměstnanost.

’’
Rekvalifikace musí také probíhat
operativně a rychle, někdy jen 
ve zjednodušené podobě. Lidé 
by se měli rekvalifikovat přímo
v podnicích, tam, kde je potřebují
a s využitím progresivních technologií
a za součinnosti odborných, a zejména
středních škol.
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